

Protokół

z XLIX sesji Rady Gminy Rajcza odbytej w dniu 21 marca 2018 r.

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Rajcza Pan Dariusz Płoskonka.

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad – na piętnastu radnych obecnych było dwunastu. Radni: Ryszard Oleś i Łukasz Radwaniak usprawiedliwili swoją nieobecność natomiast radny Piotr Piętko usprawiedliwił spóźnienie.

Przewodniczący Rady przedstawił projekt dziennego porządku obrad.

Pani Anna Oleś – Skarbnik Gminy – postawiła wniosek o wycofanie punktu w sprawie „Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2027”.

Wniosek poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

Również jednogłośnie Rada Gminy przyjęła dzienny porządek obrad z naniesioną zmianą.

Dzienny porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie dziennego porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy Rajcza.
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu nr 2 do Porozumienia Nr ON.II.031.43.2015 zawartego w dniu 11 marca 2015 r. w Bielsku-Białej o współpracy w sprawie realizacji Regionalnych Inwestycji Terytorialnych Subregionu Południowego Województwa Śląskiego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020.
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Rajcza od Powiatu Żywieckiego wykonania zadania publicznego.
6. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Rajcza na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.
7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Rajcza na stałe obwody głosowania.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajcza w 2018 roku.
9. Informacja z działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2017.
10. Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2018.
11. Informacje Wójta Gminy o pracach od ubiegłej sesji.
12. Sprawozdanie przewodniczących Komisji z działalności międzysesyjnej.
13. Interpelacje i zapytania radnych.

14. Odpowiedzi na interpelacje.
15. Wolne wnioski.
16. Zamknięcie obrad.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy Rajcza.

Protokół z sesji jw. przyjęty został jednogłośnie.

Ad. 4 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu nr 2 do Porozumienia Nr ON.II.031.43.2015 zawartego w dniu 11 marca 2015 r. w Bielsku-Białej o współpracy w sprawie realizacji Regionalnych Inwestycji Terytorialnych Subregionu Południowego Województwa Śląskiego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020.

Pan Jarosław Zeman Kierownik ref. RBGK Urzędu Gminy poinformował, że Lider Programu tj. Miasto Bielsko-Biała zobligowane zostało do przedstawienia Partnerom zmian jakie należy wprowadzić do Porozumienia Nr ON.II.031.43.2015 zawartego w dniu 11 marca 2015 r. w Bielsku-Białej o współpracy /.../. Powiedział, że zmieniające się przepisy wymuszają dokonywanie zmian, a następnie przedstawił dokonane w omawianym dokumencie zmiany.

W dyskusji Pan Zbigniew Paciorek pytał kto zobligował Lidera programu do wprowadzenia przedstawionych zmian?

Pan Zeman odpowiedział, że Urząd Marszałkowski jako instytucja zarządzająca programem.

Pani Honorata Szatanik pytała co do tej pory realizowaliśmy z tego programu i o jakich środkach jest tutaj mowa.

Pan Wójt odpowiedział, że do tej pory 2 razy odpadły nasze wnioski na oświetlenie solarne, termomodernizacją i bioróżnorodność.

Radna pytała dlaczego wnioski te nie uzyskują akceptacji ?

Wójt odpowiedział, że wg. niego decydującą rolę w tym względzie odgrywa efekt ekologiczny, a u nas jest on minimalny.

Pan Zeman odpowiedział, że na całą perspektywę finansową przewidziane było około 2 mln zł.

Projekt uchwały poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

(Uchwała Nr XLIX/282/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 21.03.2018 r.)

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Rajcza od Powiatu Żywieckiego wykonania zadania publicznego.

Pan Wójt wyjaśnił, że chodzi o modernizację odcinka drogi powiatowej od składu węgla Rycerze Dolnej do skrzyżowania na Sól. Zadanie będzie wykonywane wspólnie ze Starostwem Żywieckim, które będzie płaciło za wykonanie zadania natomiast z budżetu Gminy Rajcza należy wykonanie całej procedury związanej z wykonaniem tego zadania.

Pan Zbigniew Kośniewski pytał czy inwestycja, o której mowa będzie wykonana w roku bieżącym?

Pan Wójt odpowiedział, że chciałby aby w tym roku udało się wyremontować omawiany odcinek drogi lecz nie może zagwarantować, że nam się to uda.

W związku z brakiem pytań projekt uchwały poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

(Uchwała Nr XLIX/283/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 21.03.2018 r.)

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Rajcza na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.

Pani Irena Sitarska – Kierownik ref.ORG Urzędu Gminy wyjaśniła, że poprzednia uchwała w sprawie jw. podjęta była 2012 r. Powiedziała, że uchwałę tą zmienia się wówczas jak dokonują się jakieś zmiany w okręgach. Dokonywane zmiany spowodowane są zmianą Ordynacji wyborczej. W naszej gminie pomimo tego, że od uchwalania poprzedniej uchwały ubyło 319 osób nie wpłynęło to na ilość mandatów w poszczególnych okręgach wyborczych. W okręgach 2 i 5 doszły nowe budynki.

Wg przepisów projekt uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wymagał opiniowania przez Biuro Wyborcze i propozycja Wójta Gminy w w/w sprawie otrzymała pozytywną opinię.

W związku z powyższym uchwała przyjęta została przez Radę Gminy jednogłośnie.

(Uchwała Nr XLIX/284/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 21.03.2018 r.)

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Rajcza na stałe obwody głosowania.

Pani Sitarska wyjaśniła, że w związku ze zmianą ordynacji wyborczej należy zmienić również uchwałę w sprawie stałych obwodów głosowania. W naszym przypadku w 3 przypadkach zmiany podyktowane są również tym, że po zmianie ustawy o systemie oświaty nie ma już zespołów szkół są tylko szkoły podstawowe w związku z czym nazwy siedzib uległy zmianie.

Również i w tym wypadku projekt uchwały opiniowany był Krajowe Biuro Wyborcze i uzyskał pozytywną opinię.

Pani Szatanik pytała dlaczego w omawianym projekcie nie ma siedziby w PZOL w Rajczy.

Pani Sitarska wyjaśniła, że w uchwale jest mowa o stałych obwodach głosowania, a obwód w PZOL jest obwodem odrębnym i powoływany jest tylko do przeprowadzenia wyborów do sejmu i senatu oraz wyborów prezydenckich.

W związku z brakiem pytań projekt uchwały poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

(Uchwała Nr XLIX/285/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 21.03.2018 r.)

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajcza w 2018 roku.

Zastępca Wójta Pan Jerzy Motyka poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt Wójta Gminy zobligowany jest do przygotowania programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt, który

jest corocznie uchwalany przez Radę Gminy. Na ten rok zaplanowano kwotę 20.500,00 zł, która przeznaczona zostanie na w/w cel. W roku ubiegłym zabrakło środków i już teraz widzi, że w roku bieżącym będzie podobnie.

Pani Honorata Szatanik powiedziała, że ją bardzo cieszy fakt, że ludzie reagują na los zwierząt. Ona również interweniowała w kilku sprawach ale nie zawsze jest to proste. Pytała co ma zrobić kiedy mieszkańcy zgłaszają jej interwencje w sprawach losu zwierząt, pytała czy na stronie urzędu jest zakładka „zaadoptuj psa” i jak to działa. Radna pytała co robić by uniknąć nadmiernej przesady w sprawie ochrony na zwierzętami bezdomnymi ?.

Pan Motyka odpowiedział radnej, że on inaczej odbiera większą liczbę zainteresowania mieszkańców interwencjami w sprawie bezdomnych zwierząt. Wg niego właściciele często chcą zepchnąć problem opieki nad zwierzętami na gminę. Mimo tego gmina każdorazowo interweniuje na wszelkie interwencje w w/w sprawie. Powiedział, że podczas weekendu są częstsze zgłoszenia dotyczące losu zwierząt, często są to przesadzone interwencje. W roku ubiegłym znaleziono pięciu psom nowego opiekuna. W składce jaką gmina płaci można bezpłatnie oddać 5 sztuk, a wszystkie pozostałe sztuki ponad tę ilość kosztują gminę od 2 do 2.5 tys zł/sztuka w zależności od wielkości zwierzęcia.

Na zakończenie poinformował, że interwencje w sprawach nieprawidłowości związanych z zwierzętami należy kierować do Urzędu Gminy i do Policji.

Radna odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy wyjaśniła, że ona nie czyni gminie wyrzutów, wręcz przeciwnie słyszała o pozytywnych działaniach związanych z opieką nad zwierzętami, lecz chce wiedzieć jak zachować się w przypadku interwencji by nie nadinterpretować pewnych rzeczy.

Pan Kazimierz Dobras sprostował wcześniejszą wypowiedź radnej Honoraty Szatanik i powiedział, że jej interwencja dotyczyła psa, którego właścicielem jest mieszkaniec Nielewii, a nie Soli-Kiczory. Dodał, że porzucenie psa traktowane jest w kategoriach znęcania się nad zwierzętami.

Pan Jerzy Motyka uzupełnił swoje wcześniejsze informacje mówiąc, że gmina nagminnie opłaca sterylizację zwierząt i zakup karmy. Kosztem gminy jest również transport padłych zwierząt oraz ich utylizacja.

Pani Anna Rybarska wносиła o informację w gazetce gminnej aby mieszkańcy swoje zwierzęta trzymali w obrębie obejść domowych.

Pan Motyka przypomniał, że w grudniowym numerze była umieszczona informacja w sprawie, o której mówi radna.

Projekt uchwały poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

(Uchwała Nr XLIX/286/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 21.03.2018 r.)

Ad. 9 Informacja z działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2017.

Zastępca Wójta poinformował, że na wniosek członków Gminnej Komisji ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii w szkołach naszej gminy rozpoczęte zostały prelekcje dotyczące tych zagadnień. Ma nadzieję, że uda się przygotować prelekcje, które skierowane będą do rodziców podczas wywiadówek, a efektem będzie uwrażliwienie ich na te bardzo ważne tematy. Podziękował radnemu Panu Grzegorzowi Rybarskiemu zaangażowanie się wspólnie z przedstawicielem Komendy Powiatowej Policji w Żywcu w przeprowadzenie tychże prelekcji. W ramach tej akcji rozdane zostały ulotki o tematyce dotyczącej walki z narkomanią i alkoholizmem oraz opaski odblaskowe.

W związku z brakiem głosów w sprawie jw. Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach do godziny 10.10

Ad. 10 Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2018.

Informacji o dokonanych w budżecie zmianach udzieliła Pani Anna Oleś – Skarbnik Gminy. Wyjaśniła, że w związku z wypracowanymi przez szkoły środkami zwiększono dochody gminy o kwotę 44.677,00 zł. Poinformowała, że środki te przeznaczone zostały na wydatki bieżące tych szkół.

Zmiany związane są również z wyrównaniem subwencji oświatowej w kwocie 474 zł.

Pan Wójt uzupełnił wypowiedź przedmówcy o informację, że dochody szkół wypracowane zostały dzięki współpracy z gminą Rozprza, był to zimowy pobyt harcerzy na terenie naszej gminy.

Uchwała poddana pod głosowanie przyjęta została jednogłośnie.

(Uchwała Nr XLIX/287/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 21.03.2018 r.)

Ad. 11 Informacje Wójta Gminy o pracach od ubiegłej sesji.

(Szczegółowy wykaz zadań zrealizowanych w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do protokołu.)

Pan Wójt poinformował, że Związek Międzygminny ds. Ekologii w Żywcu dokonał rozliczenia zadań 13 A i 13 B. Powiedział, że jesteśmy w sporze ze Związkiem ponieważ kanalizacja w Zwardoniu nie została zaliczona do kosztów kwalifikowanych i w związku z tym naliczono nam koszt 2.400 mln zł do zapłaty. Związek stoi na stanowisku aby gmina w całości pokryła ten koszt natomiast gmina chce aby było to rozliczone ze środków Związku.

Kolejne zadanie do jakiego chce przystąpić Związek to budowa kanalizacji i uszczelnienie kanalizacji już istniejącej. Całość zadania to około 220 mln zł, a w samej gminie Rajcza zadanie miałyby kosztować 10.572,800 zł. Wójtowie innych gmin są zgodni co do dalszej budowy natomiast gminy Rajcza i Ujsoty mają wątpliwości w tej sprawie. Obawiamy się, że inwestycja ta obciążyłaby znacznie budżet do roku 2033. Związek chce deklaracji w tej sprawie do końca miesiąca co spowoduje zwołanie nadzwyczajnej sesji w tej sprawie.

W dyskusji radna Pani Honorata Szatanik pytała dlaczego nikt ze Związku nie konsultował z gminami takich decyzji. Prosiła o wyjaśnienie tej sprawy.

Pan Wójt przypomniał, że wiele lat temu gminy przekazały Związkowi zadanie związane z budową kanalizacji. Związek wywiązał się z tego zadania, a obecnie chce realizować dodatkowe zadania na co nie wszystkie gminy wyrażają zgodę. Związek przygotował wniosek i stara się wyrzucić presję na gminy, które nie chcą przystąpić do tego zadania strasząc, że cały projekt upadnie. Powiedział, że kilka gmin ma uwagi do budżetu Związku.

Pani Szatanik zauważyła, że 10.500 mln zł znowu zwiększy nasze zadłużenie na co Pani Skarbnik odpowiedziała, że nasz wkład wynosiłby 5.100 mln zł, do tego doszłoby poręczanie co zwiększyłoby nasze zobowiązania do 2033 roku. Wyjaśniła w szczegółach jak przedstawiałoby się finansowanie zadania.

Pani Anna Rybarska pytała, którą kanalizację Związek chce uszczelniać. Pytała czy jesteśmy już rozliczeni z poszczególnych kontraktów. Wg niej Związek chce w dalszym ciągu robić coś naszym kosztem. Radna pytała czy ktoś pytał gminy skąd wezmą na to zadanie środki finansowe? Pytała, którądy będzie prowadzona ścieżka rowerowa koło Pani Legierskiej. Na zakończenie prosiła o interwencję w sprawie usunięcia nielegalnego wysypiska śmieci koło drogi biegnącej po gruntach RZGW w stronę cmentarza w Rajczy.

Wójt odpowiedział, że wg niego ścieżka będzie wytyczona po gruntach RZGW i powinna iść brzegiem ich działki. Związek chce uszczelniać starą kanalizację.

Pani Rybarska prosiła o informacje co wg projektu będzie robione w GOKiS w Rajczy.

Pani Jarosław Zeman – Kierownik referatu RBGK Urzędu Gminy – poinformował, że modernizacji będzie podlegała główna sala, estrada, ściany, WC i toalety oraz biura. Będą wymienione drzwi i zakupiony zostanie sprzęt audiowizualny z rzutnikiem.

Pan Zbigniew Kośniewski wyraził opinię, że Związek nie gra uczciwie. Uważa, że należy przeanalizować koszty dotyczące naszej kanalizacji. W sprawie uszczelniania kanalizacji on jest przeciwny, gdyż od samego początku interweniowaliśmy aby kanalizacja budowana była z rur PCV, a nie z kamionki – wówczas nas nie słuchano. Nie może tak być by Związek dyktował nam warunki. Uważa, że po przystąpieniu do tej inwestycji gmina straci płynność finansową.

Pan Zbigniew Paciorek pytał czy w tak ważnej dla finansów gmin sprawie nie było w Związku konsultacji z przedstawicielami gmin. Pytał co w takim razie będzie z inwestycjami w latach przyszłych. Radny wyraził również niezrozumienie dla faktu, że koszt 2.700 mln zł za kanalizację w Zwardoniu jest kosztem niekwalifikowanym. Powiedział, że uważa, iż Związek nie może nas do niczego zmuszać skoro nie konsultuje z nami tak ważnych spraw. Dodał, że wg niego Związek szuka dodatkowych prac by zabezpieczyć swoje miejsca pracy na kolejne lata.

Pan Wójt odniósł się do słów przedmówcy i powiedział, że wg niego skutki finansowe ewentualnej inwestycji będą zależały od wielu czynników min. od tego jakie będą w przyszłości dochody gminy. Obecnie możemy jedynie szacować koszty. Podczas spotkań w Związku mówiono o konieczności dokończenia kanalizacji lecz nie przedstawiano kosztów tego zadania. Dodał, że jemu też nie podoba się pomysł Związku, bo nie chciałby aby dzisiejsze decyzje obciążały budżet gminy na wiele lat. Powiedział również, że obecnie nie widzi możliwości dokonania kontroli środków wydanych na kanalizację. Kończąc jeszcze raz podkreślił, że wybudowanie kanalizacji w naszej gminie nie byłoby możliwe bez Związku.

Pan Paciorek powiedział, że wg niego można rozważyć wybudowanie oczyszczalni przydomowych w miejscach trudnodostępnych i gdzie jest na to duże zapotrzebowanie. Radny pytał kiedy jest oddanie do użytku ścieżki rowerowej w stronę biegnącą z Rycerki Górnej w stronę Soli i co weszło w zakres robót przy budowie studni w Rycerze Dolnej?

Wójt odpowiedział radnemu, że studnia przy SP w Rycerze Dolnej wykonana została w związku z brakiem wody w istniejącej studni. Wykonane prace to kopanie studni, wykonanie instalacji podłączeniowej oraz badanie wody. Terminem do oddania ścieżki jest koniec czerwca 2018 r.

Przewodniczący Rady powiedział, że przed ewentualnym podjęciem uchwały w sprawie budowy kanalizacji w Zwardoniu Borze i Rycerze Górnej chciałby aby przedstawiciel Związku przybliżył nam tę sprawę i rozwiął wszystkie ewentualne wątpliwości.

Pani Szatanik zaproponowała aby te gminy, które będą się upierały przy prowadzeniu inwestycji dla nich korzystnych, na zasadzie Janosikowego współfinansowały zadania gminom, których na nie nie stać, a na które Związek Międzygminny złożył wniosek. Jak dodała jest to często stosowana praktyka, gdzie bogatsze województwa płacą na biedniejsze.

Ad. 12 Sprawozdanie przewodniczących Komisji z działalności międzysesyjnej.

Pani Magdalena Omyła – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy – poinformował, że w okresie od ubiegłej sesji Komisja nie prowadziła żadnych prac.

Ad. 13 Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Zbigniew Kośniewski złożył interpelację w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie gminy na wykup działki, która pozwoliłaby na powiększenie parkingu koło cmentarza komunalnego w Soli.

Pani Honorata Szatanik złożyła interpelację w sprawach różnych. (Szczegółowy wykaz pytań stanowi załącznik do protokołu).

Pan Mirosław Tyc interpelował w sprawie:

- zabezpieczenia potoku Rycerski w Rycerze Dolnej na odcinku łączącym Rycerkę Dolną z Rycerką Górną;
- zabezpieczenia przyczółku postu u Gajdosa w Rycerze Dolnej.

Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje.

Brak – nie było interpelacji na ubiegłej sesji.

Ad. 15 Wolne wnioski.

Pani Anna Rybarska:

- na wstępie podziękowała za pomoc w sprawie organizacji „Harcówki” w Rajczy. Prosiła ewentualne meble do tego pomieszczenia;
- pytała czy jest szansa o przystąpienie do prac związanych z nazwaniem ronda zgodnie z przeprowadzonymi konsultacjami społecznymi;
- czy w najbliższym czasie będzie program dofinansowania do pieców ekologicznych.

Wójt odpowiedział radnej, że sama procedura związana z nazewnictwem ulic jest dosyć długa i w roku bieżącym nie uda się załatwić tych spraw. Uważa, że sprawę nazewnictwa rozpoczniemy dla całego sołectwa w tym dla ronda.

W sprawie pieców odpowiedział, że przygotowywane jest spotkanie dla mieszkańców związane z planami Związku Międzygminnego dotyczącymi przygotowania programu, z którego miałyby być dofinansowanie do pieców na gaz, pelet i pieców V generacji. Powiedział, że na wszystkich spotkaniach przekonuje mieszkańców do górnego spalania w swoich piecach co znacznie poprawi jakość powietrza.

Pani Rybarska powiedziała, że coraz częściej spotyka się z tym, że mieszkańcy spalają odpady w związku z brakiem środków na zakup opału. Obawia się, że sprawa będzie jeszcze bardziej problematyczna, gdyż opał jest coraz droższy, a dochody mieszkańców gminy nie są wysokie.

Pan Motyka powiedział, że wg informacji Kierownika GOPS nie ma wiele wniosków na zakup opału co świadczy o tym, że nie ma tak źle jak mówi radna.

Wójt odnosząc się do wypowiedzi radnej powiedział, że jego propozycja górnego spalania wychodzi naprzeciw właśnie tym najmniej uposażonym. Niewielkim kosztem sami zadbamy o nasze środowisko.

Pani Rybarska pytała czy nasze straże pożarne mogą skorzystać z dofinansowania Ministerstwa Sprawiedliwości do sprzętu p.poż.

Pan Jerzy Motyka poinformował, że nasze jednostki OSP są bardzo dobrze wyposażone i na dzień dzisiejszy nie widzi potrzeby wnoszenia zapotrzebowania o dodatkowy sprzęt. Z tego co wie dofinansowane są torby PSP D1 i defibrylatory. Nasze jednostki wszystkie posiadają co najmniej po 1 torbie, a OSP Rajcza dysponuje już defibrylatorem.

Pani Rybarska postawiła wniosek o wykoszenie placu wspólnoty w okolicach sklepu Husgwarn w Rajczy. Radna zwróciła się z prośbą o poczynienie starań o zamontowanie mierników prędkości na odcinku drogi powiatowej w punkcie przy skrócie do dworca PKP oraz w stronę centrum w Rajczy.

Pan Motyka powiedział, że w roku ubiegłym przedstawiciele tej wspólnoty mieli pretensję do gminy, że ta posłała pracowników, którzy zrobili za nich porządek.

Pan Jerzy Motyka odpowiedział radnej, że mierniki, o których mówi radna kosztują 12.300 jeden. Można je montować bez projektu organizacyjnego ruchu.

Pani Anna Rybarska powiedziała, że prelekcje w sprawie alkoholu oraz narkomanii to już dzisiaj nie jest temat, którym w pierwszym rzędzie należy się zajmować. Jej zdaniem uzależnienie dzieci od Internetu i komórek jest podstawowym problemem, którym należy się zająć.

Dyrektor GOKiS poinformowała, że w miesiącach letnich ruszają dodatkowe zajęcia, które będą prowadzone w świetlicach środowiskowych. Być może jest to jakaś alternatywa dla dzieci i młodzieży z naszej gminy na aktywne zagospodarowanie ich wolnego czasu.

Pan Wójt pochwalił inicjatywę organizowania dodatkowych zajęć dla dzieci lecz jego zdaniem wychowywaniem dzieci przede wszystkim muszą się zająć sami rodzice przy wsparciu kadry nauczycielskiej, natomiast samorząd może wspierać te działania. My możemy wspomagać, a nie wyręczać rodziców.

Pani Irena Sitarska poinformowała, że środki za zezwolenia na sprzedaż alkoholu mogą być wydawane na profilaktykę antyalkoholową i przeciwdziałania narkomanii. Wg RIO w wielu przypadkach środki te są wadliwie wydawane. Wg niej należy zastanowić się nad profilaktyką związaną z cyberprzestępczością.

Pani Honorata Szatanik zwracając się do Wójta w sprawie ulotki w sprawie spalania powiedziała, że wg niej ulotka ta nie budzi zainteresowania. Wg niej do ludzi szybciej trafiłby krótki film ok. 10 min wrzucony do sieci o spalaniu, które zaleca Wójt.

Radna przedstawiła pytania:

- kiedy odgródzona zostanie droga gminna na Sarnówkę, która po zagroźeniu stała się nieprzejezdna i nie można z niej korzystać;
- lampy na drodze do Pichutów zapalają się za wcześnie, a gasną zbyt późno;
- jaki jest tryb naboru do prac interwencyjnych i czy jest szansa załatwienia pracy dla osoby pozostającej długotrwale na bezrobociu;
- kiedy będzie podjęta uchwała w sprawie najmu szkoły w Soli-Kiczorze Fundacji Elementarz;
- prośba o zorganizowanie spotkania z twórcami Projektu o nazwie „Beskid Żywiecki” w celu uzyskania informacji o zadaniach jakie wykonane zostały z projektu, o jego finansowaniu itd;
- czy lokalni przedsiębiorcy zostali poinformowani o zakupie przez gminę czasu w telewizji internetowej;

- kiedy wyczyszczony zostanie przepust Białego Potoku biegnący pod drogą powiatową;
- Radna wnosiła o przeprowadzenie wizji na objeździe koło Ewy Hula w Rajczy. Powiedziała, że przygotowany objazd nie spełnia warunków bezpiecznego przejazdu wskazanym odcinkiem przez ciężkie samochody, a mieszkańcy obawiają się zalania swoich posesji, gdyż doszło tam do zafłakania istniejącego przepustu.

Wójt odpowiedział radnej na w/w pytania:

- w sprawie ulotki – wydał ją jako Wójt Gminy Kazimierz Fajak i chce się swoim pomysłem dzielić z mieszkańcami i swój pomysł propagować wśród mieszkańców. Wg niego ulotka jest czytelna;
- droga na Sarnówkę jest w części drogą prywatną, a w części drogą lasów państwowych, nie jest drogą gminną. Jest ona zagrodzona lecz w razie konieczności jest dostępna dla użytkowników;
- sprawę zapalania i gaśnięcia lamp należy zgłaszać do odpowiedniej komórki w Urzędzie Gminy;
- na najbliższej sesji będzie podjęta uchwała w sprawie wydzierżawienia szkoły w Soli-Kiczorze Fundacji Elementarz;
- osoba bezrobotna powinna złożyć do Urzędu Gminy podanie o pracę. Obecnie czekamy na decyzję Powiatowego Urzędu Pracy na przydział pracowników na potrzeby gminy. Następnie wyjaśnił procedurę związaną z zatrudnianiem pracowników skierowanych do nas z PBP.

Pani Irena Sitarska poinformowała, że nie dostajemy przydziałów na prace interwencyjne tylko na prace społeczno-użyteczne;

- Projekt Wspólna Promocja prowadzony był przez Pana Szymona Walusia i został on doprowadzony do końca. Nie zgadza się ze stwierdzeniem, że nikt o nim nie informował, gdyż było kilka spotkań związanych z tym projektem lecz zainteresowanie radnych w tym temacie było małe.

Pan Tomasz Sobel poinformował, że w poniedziałek e-mailem rozesłane zostały zaproszenia na spotkanie związane z programem, gdzie przedstawiony zostanie tor wspólnej drogi i dbałość o to by projekt był kontynuowany i „nie umarł po jego zakończeniu”.

Pani Szatanik pytała czy prawdą jest, że za kilka milionów złotych zostały zakupione audioprzewodniki, jaką korzyść z projektu ma nasza gmina?

Pan Wójt poinformował, że projekt kosztował tylko 460 tys zł, gminy biorące w nim udział wносиły wkład proporcjonalnie do uczestnictwa i udziału własnego w projekcie. Dodał, że zainteresowani projektem uczestniczyli w spotkaniach dotyczących tego zadania;

- W sprawie drogi do Ormańca jest problem lecz nie ma zgód właścicieli działek na bezpłatne przekazanie części działek na rzecz gminy;

Pani Szatanik odpowiedziała, że obecnie nie ma problemu z uzyskaniem zasiedzenia na nieuregulowanych własnościach. Powiedziała, że na tej samej zasadzie przejęta została droga na Graberki, gdzie z 200 współników około 90% to nieżyjące osoby. Sprawa załatwiona została na 2 posiedzeniach sądu.

Pan Jerzy Motyka odpowiedział radnej, że obecnie aby rozpocząć jakieś prace należy przedstawić dokument własności z wpisem do księgi wieczystej. W sprawie drogi do Ormańca nie ma zgody od jednego właściciela działki.

- Czyszczenie przepustu Białego Potoku pod drogą powiatową w Rajczy już dwukrotnie było zgłaszane do właściciela drogi.

Radna odniosła się do tej informacji i powiedziała, że mieszkańcy boją się, że przy większych opadach deszczu po raz drugi ich posesje zostaną zalane, a nie chcą przez to ponownie przechodzić.

Pan Motyka podzieliła troskę radnej lecz nam pozostało tylko zgłaszać problem.

- Problem z udrożnieniem drogi koło Ewy Hula w Rajczy w dniu wczorajszym został załatwiony. Wójt prosił mieszkańców o wyrozumiałość przy pracach związanych z remontem drogi powiatowej bo takie interwencje na pewno nie przyspieszą prac tylko je wydłużą. W tym miejscu poinformował o interwencji mieszkańców Soli w sprawie dwudniowego zamknięcia drogi powiatowej w celu położenia nawierzchni asfaltowej. Dodał, że mieszkańcy zostali o objeździe poinformowani i w większości zaakceptowali taką konieczność, co nie przeszkodziło kilku osobom do zorganizowania protestu w w/w sprawie.

Pan Motyka poinformował, że na wniosek radnego Tomka Sobla problem został rozwiązany bez większego rozgłosu. Dodał, że w ten właśnie sposób staramy się rozwiązywać wiele spraw w tej gminie.

Pan Tomasz Sobel podzielił się informacją o interwencji dotyczącej w/w problemu. Dodał, że cały czas miał kontakt z rodziną Pani Hula, a ze strony gminy zapewniona była gwarancja, że w razie potrzeby pomoc będzie udzielona.

Pan Zbigniew Paciorek prosił o więcej informacji na temat Projektu realizowanego przez GOKiS w Rajczy.

Pani Dyrektor wyjaśniła, że projekt realizowany jest w ramach programu LGD „Żywiecki raj”, z którego organizowane będą warsztaty malarskie (malarstwo na szkłe), rzeźbiarskie, a będą się odbywały w świetlicach w Rycerze Górnej, Zwardoniu, Soli-Kiczorze i w Rajczy dokąd zaprosiła zainteresowanych. Powiedziała, że chciałaby aby zajęcia rozszerzyć do większej liczby świetlic lecz z uwagi na to, że ma małą liczbę obsady pracowniczej nie da rady tego zrealizować w wystarczającej ilości. Oprócz tego będą prowadzone imprezy kulturalne realizowane corocznie przez GOKiS.

Pan Kazimierz Dobras wyraził ubolewanie nad tym, że nie będzie miał kim wykonać prac wiosennych takich jak: sprzątanie boiska, czyszczenie przepustów czy zbieranie śmieci.

Pani Anna Rybarska pogratulowała Wójtowi Gminy nowego pracownika Pana Maciejowskiego. Pochwaliła go za zaangażowanie w pracę i umiejętność zarządzania przydzielonymi pracownikami.

Pan Wójt powiedział, że zdecydowana większość pracowników Urzędu jest na takim właśnie poziomie.

Przewodniczący Rady przedstawił pisma jakie wpłynęły do Rady Gminy w Rajczy:

- Komendant Powiatowy Policji w Żywcu prośba o dofinansowanie do zakupu nowego samochodu dla policji;
- Pani Dorota Skorupa prośba o zajęcie stanowiska w sprawie zajęcia stanowiska w związku z pismem z dnia 19.02.2018 do Rady Gminy w Rajczy – Pana Dariusza Płoskonki.
- Pismo z Gminy Łobez – podziękowanie jej przedstawicieli za zaproszenie do uczestnictwa jej przedstawicieli w tegorocznym Rajdzie Chłopskim;
- Przypomnienie o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za 2017 rok.

Pan Zbigniew Paciorek pytał czy pismo od mieszkanki Rajczy nie trafi na Radę?

Przewodniczący Rady odpowiedział, że obecne pismo skierowane zostało do Komisji Rewizyjnej. Po zbadaniu sprawy przez Komisję będzie przedstawione na Radzie Gminy.

Ad. 16 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy dokonał zamknięcia XLIX sesji Rady Gminy Rajcza.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokół sporządziła Elżbieta Rachtan


Przewodniczący Rady
Dariusz Płoskonka